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Na Přírodovědecké fakultě 

Univerzity Karlovy proběhl 

počátkem února již 5. roč-

ník semináře věnovaného 

problematice regionální 

diferenciace venkovské-

ho prostoru pod názvem 

Venkov 2012. 

Mezi více než 90 účastníky z řad 

akademických odborníků, specia-

listů z praxe či veřejné a státní 

správy nechyběli ani zástupci Čes-

kého statistického úřadu. 

V úvodní části seznámili čle-

nové výzkumného centra RURAL 

Přírodovědecké fakulty UK účast-

níky semináře s hlavními závěry 

ukončeného grantového progra-

mu „Regionální diferenciace ven-

kovských obcí Česka: disparity 

a možnosti rozvoje“. V dalším 

programu vystoupil mimo jiné 

předseda Národní sítě místních 

akčních skupin, který nejen před-

stavil činnost místních akčních 

skupin, ale nastínil i představy 

o působení sítě v dalším progra-

movacím období 2014–2020. 

Obě vystoupení zástupců ČSÚ 

byla věnována předběžným vý-

sledkům Sčítání lidu, domů a by-

tů 2011. Petr Dědič navázal na loň-

ské vystoupení tím, že připomněl 

metodické odlišnosti a technické 

i organizační inovace zpracování 

výsledků SLDB 2011 oproti sčítá-

ní v roce 2001, vysvětlil specifi ka 

přípravy předběžných výsledků 

SLDB 2011 a podrobně seznámil 

s  formami výstupů. Zaměřil se 

především na práci s interneto-

vou prezentací zveřejněných dat. 

Hana Bednářová představila 

výsledky SLDB 2011 na souboru 

venkovských obcí formou karto-

gramů. Účastníkům semináře byl 

také představen časopis Statistika 

& My. Obdrželi prosincové číslo 

s vloženou Statistickou ročenkou 

ČR a Katalogem produktů 2012. 

Velký zájem vzbudilo číslo časopi-

su (1/2012) věnované předběžným 

výsledkům sčítání lidu. 

Seminář Venkov 2012

Petr Dědič

Krajská správa ČSÚ Pardubice

Vše, co bylo na semináři řečeno, najdete na www.geography.cz.

Pracoviště ČSÚ v Ostravě je 

již od roku 1996 umístěno 

v budově bývalé ubytov-

ny pro zaměstnance dojíž-

dějící za prací ze Slovenska 

a z Polska. 

Vnitřní prostorové uspořádání 

místností a zejména samotný vstup 

do budovy odpovídal tomuto vy-

užití. Pro účely úřadu, který často 

navštěvuje veřejnost, budova dis-

pozičně příliš vhodná není. Dlou-

há léta také neexistovala možnost 

zbudování bezbariérového vstupu.

Již v roce 2002 byl zpracován in-

vestiční záměr, který řešil dispoziční 

problémy objektu a zároveň také 

rozšiřoval kapacitu kancelářských 

prostor formou přístavby ke stáva-

jící budově. V té době, pamětníci si 

budou jistě pamatovat, se pracovalo 

s hypotézou soustředit pracovní ka-

pacity z okresů do krajských center. 

Tento záměr nebyl ale nikdy reali-

zován, především pro nedostatek 

investičních prostředků. Svou roli 

sehrála i skutečnost, že přesuny pra-

covníků z okresů do krajů se prak-

ticky neuskutečnily a díky postup-

nému snižování stavu zaměstnanců 

úřadu se přístavba a přestavba bu-

dovy jevily zbytečnou. 

Nový důstojný vstup do budo-

vy z Repinovy ulice se tak podařilo 

zrealizovat až v závěru loňského ro-

ku. Z rozhodnutí vedení ČSÚ byly 

vyčleněny investiční prostředky ve 

výši 2 mil. Kč a v srpnu 2011 zapo-

čala projektová příprava celé inves-

tiční akce. Samotné realizace stavby 

se zhostila ostravská stavební fi rma 

DAV, a. s., která zakázku získala ve 

výběrovém řízení. První stavební 

práce začaly koncem října 2011 a do 

poloviny prosince byla stavba hoto-

va. Spolu s realizací bezbariérového 

vstupu do budovy se podařilo zbu-

dovat i toaletu pro imobilní občany 

a upravit dvorní trakt položením 

zámkové dlažby, což oceňují pře-

devším ti zaměstnanci, kteří měli 

doposud problémy se zaparková-

ním svého osobního vozidla.

ČSÚ v Ostravě bez bariér

Jaromír Kartous

ředitel KS ČSÚ v Ostravě

Pro ostravské vozíčkáře je nyní pracoviště ČSÚ lépe dostupné.


